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Protokół Nr XXIX/13  

 
             z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 14.czerwca 2013 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 9.10 do godz. 14.40. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 14 radnych 
(nieobecny: radny Władysław Strózik; radny Jerzy Gierczak przybył na sesję o godz. 
9.20 ), sołtysi oraz: 
- Pan Stanisław Klimczak – wicestarosta buski (w części obrad), 
- Pan Andrzej Lipka – kierownik Powiatowego Zespołu Doradczego w Busku Zdroju 
(w części obrad), 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy, 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik, 
- Pani Hanna Wojciechowska – kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej (w części 
obrad), 
- Pan Zbigniew Klepacz – kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury (w części 
obrad). 
           Otwarcia XXIX sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – pan Piotr 
Terlecki, który powitał wszystkich uczestników sesji, stwierdził kworum 
wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał, po czym odczytał niżej 
proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Gnojno na lata 2013-2030. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej    

w Gnojnie. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego w Busku-
Zdroju na uchwałę Nr VII/44/2003 Rady Gminy w Gnojnie z dnia 30 czerwca 
2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Gnojno. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Buskiemu na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 0147 T 
Balice – Przyborów od km 0 + 761 do km 1 + 366, dł. 605 m”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego              
z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej             
w Gnojnie za 2012 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego                
z działalności Samorządowej Instytucji Kultury – Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Gnojnie – za 2012 rok. 

11. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 
2012. 
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12. Dyskusja nad sprawozdaniami. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego waz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2012. 
15. Odpowiedzi na interpelacje radnych i wolne wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 

           Nikt nie wniósł uwag i zastrzeżeń do proponowanego porządku obrad, wobec 
czego przewodniczący poddał porządek pod głosowanie. „Za”  jego przyjęciem 
głosowało 13 radnych. 
            Po głosowaniu pan Andrzej Lipka – kierownik Powiatowego Zespołu 
Doradczego w Busku-Zdroju – zachęcał wszystkich do uczestnictwa w szkoleniach 
organizowanych przez doradców rolnych, podczas których poruszane są sprawy ważne 
dla rolników, w tym. m.in. kwestia dopłat bezpośrednich i pomocy unijnych. Ponadto 
poinformował, że w dniu 30. czerwca 2013 r. dla rolników z terenu gminy 
organizowany jest wyjazd do Modliszewic na Dzień Otwartych Drzwi. 

Do punktu 2-go. 
 
              Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
              W związku z brakiem uwag do treści protokołu Nr XXVIII/13 z sesji Rady 
Gminy Gnojno, odbytej w dniu 28 marca 2013 r., przewodniczący obrad poddał 
protokół pod głosowanie. „Za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 

Do punktu 3-go. 
 

          Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
              Sprawozdanie, o którym mowa wyżej, stanowiące załącznik do protokołu,  
przedłożyła pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy. 
              Następnie głos zabrał – anonsowany wcześniej przez pana przewodniczącego 
– pan Stanisław Klimczak – wicestarosta buski. Poinformował zebranych m.in. o tym, 
że: 
- po podjęciu uchwały przez radę gminy - powiat przystąpi do przebudowy drogi na 
odcinku Balice – Przyborów; 
- na terenie powiatu buskiego zostały podjęte działania zmierzające do oszacowania 
strat, powstałych w infrastrukturze drogowej, spowodowanych przez nawalne deszcze; 
- PZD rozpoczął remonty cząstkowe dróg; 
- rozpoczęto wykaszanie poboczy i skrzyżowań dróg; 
- tegorocznym gospodarzem dożynek powiatowych będzie gmina Gnojno; 
- prace polegające na termomodernizacji budynków użyteczności publicznej na terenie 
gminy Gnojno przebiegają w sposób prawidłowy; 
- Dom Pomocy Społecznej w Gnojnie dysponuje jeszcze 6 wolnymi miejscami; 
- 45 rolników z terenu gminy otrzymało pisemne zawiadomienia o udziałach              
w sprywatyzowanej spółce Kieleckie Przedsiębiorstwo Nasienne „Centrala Nasienna” 
w Kielcach sp. z o.o.; 
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- został rozstrzygnięty przetarg na modernizację ewidencji gruntów i budynków dla 
gminy Gnojno; 
- jest opracowywana specyfikacja techniczna dot. montażu solarów. 
Pytania: 
- Radny Stanisław Wcisło – chciałem poruszyć sprawę strat w uprawach 
spowodowanych ulewnymi opadami deszczu. To nie jest tak, że tych strat nie ma. W 
naszym rejonie straty są bardzo duże, szczególnie w uprawach zbóż jarych. Nie 
ukrywam, że jestem zaskoczony brakiem działań ze strony gminy. Nie wiem, dlaczego 
do tej pory nie powołano komisji ds. szacowania strat. Jeżeli sami nie wykażemy, że te 
straty są – nikt za nas tego nie zrobi. Tym bardziej, że czas działa na naszą niekorzyść, 
bo jak wspomniał pan starosta mamy na to tylko 2 tygodnie. Podsumowując wnoszę    
o powołanie gminnej komisji ds. szacowania strat w uprawach rolnych. 
- Pan Stanisław Klimczak – na ostatnim spotkaniu w starostwie, w którym wzięli 
udział wójtowie gmin, był poruszany m.in. temat nawalnych deszczy. Stwierdzono 
wówczas, że faktycznie na terenie gmin: Gnojno, Tuczępy i Stopnica nie było ich 
najwięcej. Moja sugestia jest taka, abyście państwo dzisiaj przedyskutowali tę kwestię 
i podjęli stosowne decyzje. Propozycja pana radnego Stanisława Wcisło jest w pełni 
zasadna. Uważam, że należy spisać protokoły  strat. 
- Radny Stanisław Wcisło – panie starosto – ilość opadów nie świadczy o stratach. 
Jeżeli grunty są przepuszczalne straty będą mniejsze, natomiast na gruntach 
nieprzepuszczalnych ta sama ilość opadów poczyni ogromne straty. 
- Pan Stanisław Klimczak – wracając do porządku obrad uważam, że dzisiejsza sesja 
należy do najważniejszych, ponieważ będziecie udzielać absolutorium wójtowi gminy 
z tytułu wykonania budżetu za ubiegły rok. Ja ze swej strony oceniam pracę pani wójt 
bardzo dobrze. Dlatego życzę Jej uzyskania absolutorium, abyśmy mogli dalej razem 
współpracować dla dobra całej gminy. 

Do punktu 4-go. 
 
               Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Gnojno na lata 2013-2030. 
              Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie omówiła pani skarbnik; 
stwierdziła m.in., że dane finansowe ujęte w załącznikach do projektu  uchwały          
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej dot. roku 2012 są zgodne z projektem 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
Pytania: 
- Radna Maria Woźniak – analizując załącznik nr 1 do przedłożonego projektu 
uchwały zwróciłam uwagę na bardzo niskie kwoty wydatków majątkowych. I tak           
w roku 2016 zaplanowano na ten cel kwotę 748 462,00 zł, natomiast w roku 2017 –  
kwotę 799 417,00 zł. Nie ukrywam, że jestem zaniepokojona takim stanem rzeczy. 
-  Skarbnik gminy – wynika to z faktu zakończenia rozpoczętych inwestycji                  
i uwzględnienia nadwyżek w wydatkach majątkowych oraz zakończenia 
przedsięwzięć w roku 2015. Ponieważ nie dysponujemy wieloletnim planem 
inwestycyjnym - wym. kwoty stanowią różnicę pomiędzy przychodami a wydatkami. 
- Radny Stanisław Wcisło – pani skarbnik – czy te pozycje są wynikiem braku planu 
inwestycyjnego, czy wynikają z braku możliwości gminy w tym zakresie? 
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- Skarbnik gminy – taka sytuacja wynika z braku planowanego deficytu budżetowego. 
Jeżeli zaplanujemy deficyt – wydatki majątkowe ulegną zwiększeniu. 
- Radny Stanisław Wcisło – pani skarbnik – uważam, że to nie jest dla nas komfortowa 
sytuacja. 
- Radna Maria Woźniak – zaplanowane na bieżący rok dochody ze sprzedaży majątku 
są czysto wirtualne. Bo patrząc z praktycznego punktu widzenia – my nigdy nie 
osiągniemy takich dochodów z tego tytułu. 
- Skarbnik gminy – projektując budżet opieraliśmy się na wycenie majątku oraz na 
posiadanych dokumentach. 
- Radna Maria Woźniak – ja niczego nie neguję, tylko patrzę z realnego punktu 
widzenia. Obyśmy nie podzielili losu Skarżyska-Kamiennej, gdzie zadłużenie wynosi 
95% i w związku z tym radni nie wyrazili zgody na dokonanie zmian w wieloletniej 
prognozie finansowej 
- Przewodniczący obrad – podobną sytuację ma wiele samorządów. 
- Radny Stanisław Wcisło – jeżeli zostałyby zrealizowane wszystkie wiodące 
inwestycje, nie mielibyśmy powodów do zmartwień. Ale przed nami realizacja, chyba 
najbardziej kosztownej, inwestycji czyli kanalizacji.  
- Przewodniczący obrad – proszę w związku z tym o konstruktywne propozycje na 
przyszłość, bo jak na razie wszystkie inwestycje są realizowane z udziałem środków     
z zewnątrz. 
- Radny Stanisław Wcisło – panie przewodniczący – proszę nas częściej zapraszać 
wtedy, kiedy są podejmowane wiążące decyzje dotyczące inwestycji. 
- Radny Krzysztof Musiał – nie możemy odkładać pieniędzy z myślą o budowie 
kanalizacji, bo i tak sami tego tematu nie udźwigniemy. Musimy natomiast zrobić 
wszystko, aby pozyskać na ten cel środki z zewnątrz. Natomiast te środki, które mamy 
musimy w pełni wykorzystać. 
- Prawnik – sytuacja w Skarżysku (przykład przytoczony przez panią radną Marię 
Woźniak) różni się diametralnie od sytuacji gminy Gnojno. 
           Ponieważ nie było więcej pytań – przewodniczący obrad poddał przedłożony 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” -  0. 
Uchwała Nr XXIX/189/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 5-go.  

 

      Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2013 rok. 
          Zmiany w budżecie zreferowała pani skarbnik, analizując poszczególne 
załączniki do projektu uchwały. Stwierdziła m.in., że zmianie uległy załączniki 
dotyczące zadań inwestycyjnych rocznych i wieloletnich, zadań realizowanych            
z udziałem środków z budżetu UE oraz udzielonych z budżetu dotacji celowych. 
Pytania, sugestie, opinie: 
- Radny Stanisław Wcisło – pani skarbnik – decyzje w sprawie zmian w budżecie 
powinni podejmować radni. Teraz jesteśmy tylko informowani o przesunięciach          
i zmianach i nie mamy na nic wpływu. Dlatego sugeruję, aby wszystkie dokonywane 
zmiany w budżecie opiniowała komisja Planowania, Budżetu i Finansów. 
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- Przewodniczący obrad – każdy radny ma prawo do zgłaszania wniosków w czasie 
sesji. 
- Radny Jerzy Gierczak – pani skarbnik – o ile zwiększono wydatki na przebudowę 
drogi gminnej w m. Falki? 
- Skarbnik gminy – o kwotę 131 555,00 zł. 
- Wójt gminy – budowa drogi Falki – Wielka Łąka będzie sfinansowana ze środków 
pochodzących z funduszu sołeckiego oraz środków z budżetu Urzędu 
Marszałkowskiego. Ponieważ nie dysponujemy kosztorysem, który jest w trakcie 
opracowywania, nie wiemy, ile będzie kosztować ta inwestycja oraz, ile środków 
otrzymamy. Po przetargu, zaplanowana na to zadanie, kwota ulegnie weryfikacji. 
- Radny Stanisław Wcisło – pani wójt – po pani wypowiedzi nasunęło mi się pewne 
spostrzeżenie. Otóż mieszkańcy Balic podjęli decyzję o przeznaczeniu kwoty 
10.000,00 zł z funduszu sołeckiego oraz kwoty 5.000,00 zł ze środków wiejskich na 
remont ośrodka zdrowia. W środę odbyło się posiedzenie Rady Społecznej SP ZOZ, 
podczas którego nie padła żadna konkretna propozycja ze strony gminy dotycząca 
wsparcia dla tego przedsięwzięcia. 
- Wójt gminy – na ostatnim spotkaniu powiedziałam, że fundusz sołecki musi być 
wykorzystany w bieżącym roku, ponieważ w przeciwnym razie nie otrzymamy zwrotu 
30% poniesionych kosztów na realizację przedsięwzięcia. O konkretnej kwocie, 
stanowiącej wsparcie ze strony gminy, będziemy rozmawiać po oszacowaniu zakresu   
i kosztów remontu. A poza tym - to ja Państwa o wszystkim informuję i niczego przed 
Państwem nie ukrywam. 
- Radny Stanisław Wcisło – ja wiem, że pani o wszystkim mówi, ale jeżeli wieś 
zadeklarowała taką kwotę prosiłbym, aby to docenić i traktować wszystkie 
miejscowości jednakowo. 
- Wójt gminy – za chwilę będziecie głosować nad przekazaniem dotacji na 
przebudowę drogi powiatowej Balice – Przyborów. Mam pytanie. Czy to, że ta droga 
będzie realizowana świadczy o moim wrogim nastawieniu do miejscowości Balice? 
- Radny Stanisław Wcisło – pani wójt - nie jest ewenementem, że gmina wspiera 
działania powiatu w zakresie inwestycji drogowych. 
- Radny Stanisław Wesołowski – aby rozwiać wszelkie wątpliwości przytoczę § 12 
uchwały budżetowej na 2013 rok, zgodnie z którym Wójt Gminy został upoważniony 
m.in. do  dokonywania: - przeniesień planu wydatków na uposażenia i wynagrodzenia, 
- zmian w planie wydatków inwestycyjnych w ramach działu, - zmian pomiędzy 
wydatkami bieżącymi a wydatkami majątkowymi w ramach działu. 
- Radny Stanisław Wcisło – nikt nikomu niczego nie zarzuca ani nie neguje. 
Wystarczy trochę szacunku dla radnych i uzgadniania pewnych rzeczy, i będzie 
wszystko w porządku. 
- Przewodniczący obrad – w tej kwestii bazujemy wyłącznie na statucie. 
- Radny Stanisław Wcisło – panie przewodniczący – czy bazował pan na statucie        
w listopadzie ubiegłego roku, kiedy był konstruowany projekt uchwały budżetowej? 
- Przewodniczący obrad – przecież już za to przepraszałem radnych. 
- Radna Maria Woźniak – dlaczego pracownicy, przygotowując informacje dla pani 
wójt, pomijają pewne rzeczy? Teraz na przykład w informacji dotyczącej działalności 
GOPS brakowało informacji na temat zatrudnienia z dniem 01. czerwca asystenta 
rodziny. W jaki sposób ta osoba została zatrudniona i czym będzie się zajmować? 
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Mam również prośbę do pani wójt. Proszę uczulić pracowników, aby nie pomijali      
w  informacjach istotnych kwestii. 
- Skarbnik gminy – asystent rodziny został zatrudniony na umowę-zlecenie w ramach 
środków otrzymanych z budżetu wojewody. 
- Prawnik – obowiązek zatrudnienia asystenta rodziny przez gminę wynika z ustawy    
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, natomiast wybrana forma 
zatrudnienia jest dla nas, ze względów finansowych, najbardziej korzystna. 
- radny Stanisław Wcisło – wszystko się zgadza, tylko dlaczego pani radna musiała 
wywołać ten temat? Dlaczego nie zostało to powiedziane wprost?. 
- Wójt gminy – w wydatkach budżetowych ta pozycja została uwzględniona. Obiecuję, 
że więcej się taka sytuacja nie powtórzy.   
- Radna Maria Woźniak – kontynuując temat chciałam przypomnieć, że na jednej         
z wcześniejszych sesji była mowa o konieczności zatrudnienia asystenta rodziny. 
Zaproponowałam wówczas, aby zatrudniony na to stanowisko pracownik nie „siedział 
za biurkiem”, tylko pracował głównie w terenie w rodzinami, które potrzebują 
wsparcia. I nadal podtrzymuję swoją propozycję. Pozostaje jeszcze kwestia środka 
transportu do przemieszczania się po terenie.. Uważam, że to również powinno być 
doprecyzowane, aby nam nikt niczego nie zarzucił. 
- Prawnik – do umowy zawartej z asystentem jest dołączony uszczegółowiony zakres 
zadań. Specyfika tego stanowiska wymaga pełnej dyspozycyjności pracownika, bo to 
nie jest praca „za biurkiem” od godz. 8 do godz. 15. 80% pracy asystenta to kontakty  
z rodzinami oraz instytucjami rządowymi, samorządowymi i organizacjami 
pozarządowymi. Wykonywane przez niego zadania są pod stałym nadzorem 
wojewody. Asystent zatrudniony w GOPS w Gnojnie będzie współpracował z 15 
rodzinami. 
- Radna Maria Woźniak – mam pytanie odnośnie załącznika nr 4, poz. 14. Czy kwota 
850.236,00 zł stanowi promesę na przebudowę drogi Jarząbki- Raczyce- Januszowice 
-Zagrody? 
- Wójt gminy – jest to planowana wysokość promesy, wynikająca z kosztorysu; do tej 
pory otrzymaliśmy na wym. cel kwotę 400.000,00 zł.  
- Radna Maria Woźniak – czy w najbliższym czasie będą zakupione i ustawione wiaty 
przystankowe oraz witacze przy drogach? Chodzi mi przede wszystkim o miejscowość 
Gnojno. Może by się udało zakupić chociaż jedną wiatę przystankową za pieniądze      
z budżetu i ustawić obok cmentarza? 
- Wójt gminy – wniosek o dofinansowanie zakupu 22 wiat przystankowych został 
złożony  do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego. 
Po weryfikacji wniosku ogłosimy przetarg i rozpoczniemy realizację projektu na 
terenie całej gminy. Jest to tylko kwestia czasu. Natomiast na przystanku obok 
cmentarza możemy zamontować ławkę. 
- Radna Maria Woźniak – na jakim etapie jest realizacja projektu: e-Świętokrzyskie? 
- Sekretarz gminy – projekt jest w trakcie realizacji. Na razie przywieziony został 
serwer, router zabezpieczający, w najbliższym czasie mają przywieźć szafę 
ogniotrwałą. Kiedy zostanie przywieziony sprzęt - tego jeszcze nie wiadomo. 
           W związku z brakiem pytań – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały, 
który przedstawiła pani skarbnik, pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
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Uchwała Nr XXIX/190/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

Do punktu 6-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej     
w Gnojnie. 
          Powyższe zagadnienie zreferował pan Mariusz Grunt – prawnik. Stwierdził 
m.in., że w związku z koniecznością dostosowania zasad funkcjonowania Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Gnojnie do zmian wynikających ze znowelizowanej ustawy     
o prowadzeniu i organizowaniu działalności kulturalnej podjęto decyzję o zmianie 
całego statutu, a nie o modyfikacji niektórych zapisów. Dodał jeszcze, że projekt 
przedłożonego dokumentu był konsultowany z Wojewódzką Biblioteką Publiczną      
w Kielcach czyli z organem sprawującym nadzór merytoryczny nad placówką                   
w Gnojnie. 
          Następnie radny Stanisław Wcisło zwrócił się do pana prawnika z pytaniem        
o główne założenia zmian  znowelizowanej ustawy. 
          Na pytanie odpowiedzi udzieliła pani Hanna Wojciechowska. Stwierdziła m.in., 
że główna zmiana polega na tym, iż w podstawie prawnej przywołane zostały przepisy 
znowelizowanej ustawy o bibliotekach, czego w poprzedniej uchwale nie było, 
natomiast druga zmiana dotyczy organizacji i zarządzania biblioteką. Do tej pory na 
jej czele stał kierownik, a zgodnie z nowym statutem – dyrektor. Zakres zadań 
dyrektora precyzuje szczegółowo § 11 nowego statutu. 
           Ponieważ nie było więcej pytań dotyczących statutu – przewodniczący poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIX/191/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

Do punktu 7-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego w Busku-Zdroju na 
uchwałę Nr VII/44/2003 Rady Gminy w Gnojnie z dnia 30 czerwca 2003 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminy Gnojno. 
            W związku z tym, że od uchwalenia ostatniego statutu minęło 10 lat – radna 
Maria Woźniak wnioskowała o jego zmianę oraz o powołanie, na następnej sesji  rady, 
komisji statutowej. 
              Pan przewodniczący zadeklarował, że nowy statut zostanie opracowany do 
końca 2013 roku. 
              Kontynuując ten punkt porządku obrad – głos zabrał pan prawnik. Oznajmił 
m.in., że organ nadzoru wielokrotnie zmieniał swoje stanowisko dotyczące kwestii 
dyscyplinowania radnych, którzy nie uczestniczą w pracach rady. Można  
polemizować z tym stanowiskiem. Biorąc jednakże pod uwagę późniejsze 
orzecznictwo, najbardziej zasadnym będzie skreślenie zapisów niezgodnych z ustawą 
o samorządzie gminnym oraz wprowadzenie kar finansowych w postaci potrącenia 
diet za nieobecność na posiedzeniach komisji i sesjach rady. 
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              Po tym stwierdzeniu – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIX/192/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
Po głosowaniu nad uchwałą przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę                  
w obradach. 
Po przerwie wznowiono obrady. 

Do punktu 8-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Buskiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 0147 T Balice-
Przyborów od km 0+761 do km 1+366, dł.605 m”. 
             Projekt uchwały w ww. sprawie wraz z uzasadnieniem, z którego wynika że 
wykonanie przebudowy odcinka wymienionej drogi wpłynie na poprawę komunikacji 
na terenie gminy,  przedstawiła pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy. 
             W związku z brakiem pytań – przedłożony projekt uchwały został poddany 
przez przewodniczącego obrad pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0 
(radna Agata Segda była nieobecna na sali obrad i nie brała udziału                     
w głosowaniu). 
Uchwała Nr XXIX/193/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 9-go. 

 
              Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego            
z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie za 
2012 rok. 
              Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odczytała pani skarbnik. Z treści 
załączonego uzasadnienia do uchwały wynika, że SP ZOZ w Gnojnie wypracował 
zysk w kwocie 12.157,11 zł. Sprawozdanie roczne było przedmiotem posiedzenia 
Rady Społecznej SP ZOZ w dniu 13. czerwca 2013 roku i uzyskało pozytywną opinię. 
               Z uwagi na bak pytań przewodniczący obrad poddał projekt uchwały             
w wymienionej sprawie pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIX/194/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

Do punktu 10-go. 
 

              Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego            
z działalności Samorządowej Instytucji Kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej         
w Gnojnie za 2012 rok. 
            Analogicznie jak w punkcie 8 i 9 projekt uchwały w sprawie, o której mowa 
wyżej, wraz z uzasadnieniem odczytała pani skarbnik. 
             Ponieważ nie było żadnych pytań i uwag przewodniczący obrad poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
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Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIX/195/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

Do punktu 11-go. 
  
              Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2012 
rok. 
            Temat zreferowała pani skarbnik. Odczytała projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie oraz Uchwałę Nr 2087/2013 II Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach z dnia 11 kwietnia 2013 roku w sprawie opinii                  
o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Gnojno za 2012 rok wraz                      
z uzasadnieniem. Z wyżej wymienionego dokumentu wynika, że II Skład Orzekający 
zaopiniował pozytywnie przedłożone przez Wójta Gminy Gnojno sprawozdania           
z wykonania budżetu za 2012 rok (kserokopia uchwały RIO – w załączeniu). 
              Kontynuując ten punkt porządku obrad przewodniczący Komisji Planowania, 
Budżetu i Finansów – radny Stanisław Wesołowski - odczytał treść protokołu              
z posiedzenia, odbytego w dniu 3. czerwca 2013 r. (kserokopia protokołu komisji nr 
13/13 – w załączeniu). 

Do punktu 12-go. 
 

          Dyskusja nad sprawozdaniami. 
          W dyskusji udział wzięli: 

- Radna Maria Woźniak – po analizie materiałów chciałam podnieść temat wydatków 
na funkcjonowanie rady gminy w latach 2010-2012, w kontekście różnych publikacji 
na forach internetowych. Jeżeli chodzi o koszty wypłat diet radnym za udział w 
posiedzeniach (bez ryczałtu przewodniczącego rady) to kształtowały się one 
następująco: - rok 2010 - 42.720 zł 
                     - rok 2011 - 45.500 zł 
                     - rok 2012 - 40.650 zł. 
W kwocie 45.500 zł mieściły się również wypłaty (ok. 4 tys. zł) diet członkom komisji 
doraźnej do spraw reorganizacji oświaty spoza rady. 
Zanalizowałam również wydatki na środki czystości w latach 2010-2012. W urzędzie 
gminy na ten cel wydatkowano w roku 2012 kwotę 7.917 zł, podczas gdy w roku 2011 
kwota ta wynosiła 3.587 zł a w roku 2010 – 4.282 zł. Dla porównania wydatków na 
ten cel w rozdziale szkoły podstawowe i oddziały przedszkolne (utrzymanie w 
czystości 5 obiektów) wynosiły: rok 2010 – 4.587 zł; rok 2011 – 6.579 zł; rok 2012 – 
6.673 zł. 
- Wójt gminy – zwiększenie wydatków na środki czystości w urzędzie gminy wynika 
m.in. z faktu zlikwidowania ustępu obok remizy. Teraz więcej osób korzysta               
z naszych ubikacji. Mimo tego przyjrzymy się uważnie wydatkom na ten cel. 
- Radna Maria Woźniak – druga sprawa dotyczy kosztów funkcjonowania stołówki     
w Szkole Podstawowej w Raczycach, które według mnie są za wysokie. Czy nas stać 
na zatrudnianie 5 osób? 
- Wójt gminy – w stołówce jest zatrudnionych 3 pracowników na pełnych etatach i 1 
stażysta. Koszty zatrudnienia stażysty refunduje Powiatowy Urząd Pracy. 
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- Radna Maria Woźniak – z odpisów na fundusz socjalny wynika, że jest 5 
pracowników. 
- Skarbnik gminy – jak pani wie plany są weryfikowane w ciągu roku; ponieważ jedna 
z pracownic przebywała na zwolnieniu lekarskim, na zastępstwo zostały zatrudnione 
dwie panie z funduszu interwencyjnego i stąd wzięła się nieścisłość dotycząca liczby 
etatów. 
- Radny Krzysztof Musiał – wiem, że temat, który poruszyła pani radna budzi 
kontrowersje. Ja ze swej strony apeluję do radnych o rozważenie możliwości 
dofinansowania stołówki i zwolnienia rodziców z całości lub z części opłat za 
wyżywienie. 
- Radna Maria Woźniak – ja rozumiem, że wyżywienie jest niezwykle ważną rzeczą, 
ale póki co dzieci nie mają którędy chodzić do szkoły, bo nie ma chodników. 
- Wójt gminy – zapewniam Państwa, że jeszcze w tym roku na terenie gminy Gnojno 
zostaną wybudowane ciągi piesze. Projekt zostanie w całości sfinansowany z budżetu 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego. 
- Przewodniczący obrad –  o tym, jak ważny to jest temat świadczy niedawna wizyta 
pana marszałka Adama Jarubasa. 
- Radna Maria Woźniak – dlaczego nie zostałam zaproszona na to spotkanie? Jako 
radna poczułam się poniżona i upokorzona takim traktowaniem. Jest mi naprawdę 
przykro z tego powodu. 
- Wójt gminy – mam pytanie do Państwa radnych - czy kiedykolwiek wyszliście         
z inicjatywą i zaproponowaliście wspólny wyjazd w ważnych dla gminy sprawach?  
- Przewodniczący obrad – to nie była wizyta planowana. Pan marszałek odwiedził 
naszą gminę w drodze do Buska. Natomiast w ubiegłym roku zorganizowano dwa 
spotkania z panem marszałkiem, o czym radni i sołtysi zostali poinformowani. 
- Radny Krzysztof Musiał – to nie była oficjalna wizyta; pan marszałek przyjechał do 
Gnojna na moje zaproszenie. 
- Radna Maria Woźniak – wracając do meritum – czy nikt z radnych nie ma nic do 
powiedzenia na temat budżetu? 
- Przewodniczący obrad – ja właśnie w tej kwestii. Pamiętam, jak w ubiegłym roku 
wielu sceptyków źle wróżyło budowie boiska w Gnojnie. Jak jest - wszyscy widzimy. 
Boisko zostało wybudowane i oddane do użytku w terminie.  
- Radny Stanisław Wcisło – czy boisko w Gnojnie zostało wybudowane zgodnie         
z projektem i zgodnie ze sztuką budowlaną? 
- Przewodniczący obrad – z tego, co mi wiadomo boisko zostało wybudowane zgodnie 
z opracowanym projektem. 
- Radny Stanisław Wcisło – a czy nie było żadnych usterek, które powinno się było 
przewidzieć na etapie planowania i nadzoru? 
- Wójt gminy – proszę mi wskazać taką inwestycję, której realizacja przebiegałaby bez 
usterek. Nie ma takiej inwestycji. 
-Radny Stanisław Wcisło – słyszy się różne opinie na temat boiska, stąd moje pytanie. 
Czy odwodnienie i nawadnianie płyty boiska zostały wykonane właściwie? 
- Wójt gminy – nawierzchnia boiska jest przepuszczalna i nie będzie żadnego 
problemu z odprowadzeniem wody. Proszę przekazać wszystkim „życzliwym”, że 
niepotrzebnie się martwią. 
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- Radny Krzysztof Musiał – patrząc z perspektywy trzech ostatnich lat jestem dumny   
z tego, że zostałem radnym. Szczerze mówiąc nie spodziewałem się, że uda nam się 
zrealizować na terenie gminy aż tyle ważnych inwestycji. Nie powstałoby tyle nowych 
odcinków dróg, boiska, nie byłoby termomodernizacji gdyby nie zaangażowanie pani 
wójt na rzecz pozyskiwania środków zewnętrznych. Biorąc pod uwagę całokształt 
pracy - jestem za udzieleniem absolutorium dla pani wójt z tytułu wykonania budżetu 
za 2012 rok.  
- Radna Maria Woźniak – jesteśmy na ostatniej prostej. Byłoby mi o wiele lżej na 
sercu, gdyby coś drgnęło w sprawie budowy sieci kanalizacyjnej w miejscowości 
Gnojno. Wszyscy dobrze wiemy, że istniejący obiekt jest wykorzystany tylko w 30%. 
Jeżeli się nie uda zrealizować tej inwestycji w bieżącej kadencji rady – proszę 
przynajmniej o przygotowanie dokumentacji, aby rada przyszłej kadencji miała na 
czym bazować. 
- Wójt gminy – z treści odczytanego przeze mnie sprawozdania wynika, że gmina 
zamierza aplikować o ośrodki na budowę 100 przydomowych biologicznych 
oczyszczalni ścieków w miejscowościach: Jarząbki, Grabki Małe i Zofiówka. 
Natomiast temat budowy kanalizacji sieciowej, w kontekście wyboru pewnego etapu    
i przygotowania dokumentacji, zamierzam z państwem omówić w najbliższym czasie. 
- Radna Maria Woźniak – w związku z tym, co pani powiedziała, ścieki muszą być 
gdzieś odprowadzane. Wobec tego – na jakim etapie znajduje się modernizacja 
istniejącej oczyszczalni ścieków w Gnojnie? 
- Wójt gminy -  było wiele pomysłów i koncepcji rozwiązania gospodarki wodno-
ściekowej na terenie gminy Gnojno. Jeszcze do niedawna optowałam za budową 1 
dużej oczyszczalni ścieków, ale po ostatnich konsultacjach z fachowcami zmieniłam 
zdanie. Uważam, że powinniśmy pójść w kierunku wykorzystania opracowanej 
koncepcji, która zakłada budowę 3 małych oczyszczalni ścieków w miejscowościach: 
Gnojno, Raczyce i Balice, wykorzystać istniejącą oczyszczalnię w Gnojnie, natomiast 
w miejscowościach: Ruda i Wólka Bosowska wybudować przydomowe oczyszczalnie 
ścieków, aplikując o środki na ten cel z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
Skłaniam się ku takiemu rozwiązaniu, ponieważ małe oczyszczalnie generują niskie 
koszty eksploatacji. Ostateczna decyzja w tej kwestii należy do Państwa. 
- Radny Stanisław Wcisło – realizacja ubiegłorocznego budżetu w zakresie kanalizacji 
jest zerowa. Ja za tym wszystkim zwyczajnie nie nadążam. Było już tyle koncepcji      
i tylu fachowców, którzy przekonywali nas podczas różnych spotkań do swoich 
jedynie słusznych rozwiązań, że ja się w tym wszystkim pogubiłem. W mojej ocenie 
sprawa kanalizacji na terenie gminy, oprócz przeznaczenia kwoty 80.000,00 zł na 
dokumentację, jest w punkcie wyjścia. 

Do punktu 13-go. 
 
              Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012 rok.  
              Ponieważ projekt uchwały w ww. sprawie został przez panią skarbnik 
odczytany wcześniej – przewodniczący przeprowadził głosowanie nad jego 
przyjęciem. 
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Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się’ – 1. 
Uchwała Nr XXIX/196/13 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 14-go. 

 
              Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu 
wykonania budżetu za 2012 rok.  
              Z treścią protokołu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, odbytego w dniu 17 
maja 2013 r., zapoznał zebranych przewodniczący komisji - radny Kazimierz Banasik 
(kserokopia protokołu, wniosku oraz protokołu z głosowania – w załączeniu). 
              Kontynuując - pani skarbnik odczytała uchwałę II Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej. Z treści odczytanej uchwały wynika, że wniosek Komisji Rewizyjnej 
został przez RIO zaopiniowany pozytywnie (kserokopia uchwały Nr 2106/2013 z dnia 
21 maja 2013 roku stanowi załącznik do protokołu). 
              Po prezentacji wymienionych materiałów głos zabrał radny Gustaw Treliński    
i w imieniu swoim oraz mieszkańców Raczyc podziękował pani wójt za realizację 
wszystkich projektów na terenie gminy. Dodał, że nawet sceptycy nie mogą posądzić 
pani wójt o jednostronność, ponieważ nowe inwestycje są realizowane w każdej wsi, 
w miarę posiadanych środków. 
           Potem pani Marianna Wójcik złożyła pani wójt podziękowania w imieniu 
wszystkich sołtysów. 
           Wpisując się w omawianą tematykę pan Piotr Bębas – sekretarz gminy - 
odczytał projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2012 wraz z uzasadnieniem. 
           Następnie projekt uchwały, o którym mowa wyżej, został przez 
przewodniczącego obrad poddany pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymuj ących się” – 1. 
Uchwała Nr XXIX/197/13 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
Po głosowaniu pani wójt podziękowała radnym za udzielenie absolutorium oraz 
wszystkim zebranym za wspólną pracę i wzajemne zrozumienie. Potem złożyła ustną 
deklarację, że nadal będzie promować gminę oraz czynić starania na rzecz 
pozyskiwania środków z zewnątrz na realizację inwestycji. 

Do punktu 15-go. 
 

       Odpowiedzi na interpelacje radnych i wolne wnioski. 
            Do zgłoszonych na poprzedniej sesji wniosków, stanowiących załącznik do 
protokołu, odniosła się pani wójt; stwierdziła m.in., że: 
- sprawa sprzedaży mieszkań komunalnych w Domu Nauczyciela w Gnojnie będzie 
przedmiotem najbliższego posiedzenia stałych komisji rady (wniosek zgłoszony przez 
radną Marię Woźniak).  
Następnie pani wójt przekazała poniższe informacje: 
-został ogłoszony nowy nabór wniosków do kolejnej edycji tzw. „schetynówek”;          
- pojawiła się możliwość uzyskania bonusa z LGD „Białe Ługi” i LGR „Świętokrzyski 
Karp” w wysokości 141.000,00 zł na działanie „Odnowa i rozwój wsi”, w ramach 
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którego powstanie 8 świetlic pn: „Centrum Aktywności Lokalnej” dla osób 50+; taki 
projekt został opracowany przez sołectwo Raczyce; 
-  pojawiła się możliwość uzyskania dofinansowania w wysokości 220.000,00 zł          
z LGR na wzmocnienie konkurencyjności i utrzymania aktywności obszarów 
zależnych od rybactwa; warunkiem otrzymania pomocy finansowej jest sporządzenie 
dobrze umotywowanych wniosków oraz realizacja zadań do końca 2014 roku; 
- w związku ze złożeniem przez pana Andrzeja Kurandę wniosku – na najbliższą sesję 
rady zostanie przygotowany projekt uchwały w sprawie sprzedaży działki, stanowiącej 
w części własność gminy, a w części – Spółdzielni Mieszkaniowej w Chmielniku; 
- w najbliższych dniach odbędzie się cykl spotkań z mieszkańcami gminy w sprawie 
budowy bioelektrowni; harmonogram spotkań zostanie zamieszczony w „Jubilatku 
parafialnym” (dot. miejscowości wchodzących w skład parafii), natomiast sołtysi        
z pozostałych wsi otrzymają harmonogram od pani Bożeny Wawszczyk. 
Pani wójt kontynuując zwróciła się z pytaniem do zebranych, czy istnieje potrzeba 
powoływania komisji ds. szacowania strat w gospodarstwach? W uzupełnieniu dodała, 
że o stratach można mówić dopiero wtedy, jeżeli dotyczą one 30% upraw w danym 
gospodarstwie.    
Konsekwencją powyższego pytania były następujące propozycje: 
- Pani sołtys z Balic – w naszej wsi zostały zalane łąki i rolnicy nie mogą ich skosić na 
czas .Czy nie dałoby się spisać protokołów, którymi rolnicy mogliby się okazać w 
razie kontroli z ARiMR? 
- Wójt gminy – rolnicy mają czas na skoszenie łąk do końca lipca. 
- Przewodniczący obrad – a może rolnicy zgłaszaliby straty w uprawach 
indywidualnie w Urzędzie Gminy? 
- Radny Stanisław Wcisło – podtrzymuję swój wcześniejszy wniosek w sprawie 
powołania komisji ds. szacowania strat. W Balicach są straty w uprawach i jest 
zasadne dokonanie spisu. 
- Radny Tomasz Pasternak – uważam, że nie powinniśmy się upominać                       
o rekompensatę z tego tytułu, bo na terenie gminy nie było kataklizmu, który by 
spowodował znaczące straty w uprawach. O stratach mogą mówić rolnicy                      
i mieszkańcy regionów, którym zalało domy i całe gospodarstwa.  
- Wójt gminy – w związku z tym, że zdania są podzielone proponuję, aby sołtysi 
złożyli w poniedziałek pisma w sprawie oszacowania strat, w sekretariacie Urzędu 
Gminy. 
- Przewodniczący obrad – raz się udało uzyskać odszkodowanie, ale teraz każdy bierze 
odpowiedzialność za siebie. 
- Radny Stanisław Wcisło – panie przewodniczący – biorę odpowiedzialność za siebie 
i zgłaszam wniosek formalny w sprawie powołania komisji. 
- Pani sołtys z Rzeszutek – komisja przyjedzie szacować straty najwcześniej za dwa 
tygodnie. Czy wobec tego będą honorowane zdjęcia, które będą pokazywać zakres 
strat? 
- Wójt gminy – nie chodzi o to, żeby robić zdjęcia kałużom; chodzi o skutki, które 
poczyniły w uprawach nawalne deszcze. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej – a co ma zrobić rolnik, któremu łosie zniszczyły 
uprawę ziemniaków? 
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- Wójt gminy – proszę wystąpić z pismem - za pośrednictwem starosty - do koła 
łowieckiego o wypłatę odszkodowania z tytułu strat w uprawach. Taki sam tok 
postępowania dotyczy szkód poczynionych przez wszystkie zwierzęta łowne.  
- Pan sołtys z Pożóg – ulewne deszcze uszkodziły most na drodze dojazdowej do pól. 
Czy przed żniwami most zostanie wyremontowany? 
- Wójt gminy – proszę o cierpliwość; przed żniwami most na pewno zostanie 
wyremontowany. 
O godz. 13.25 salę obrad opuścił radny Tomasz Pasternak, natomiast o godz. 14.30  -
radna Agata Segda. 
Kontynuacja odpowiedzi na zgłoszone wnioski: 
- z inicjatywy PZD odbyło się spotkanie z udziałem przedstawicieli Nadleśnictwa          
i Urzędu Gminy (wniosek zgłoszony przez radnego Stanisława Wcisło, który 
stwierdził, że nie został  o terminie spotkania poinformowany, mimo że o takie 
spotkanie wnosił); 
- z uwagi na zbyt wysokie koszty wybudowania linii, na słupie obok posesji pani 
Fornalczyk zostanie zamontowana skrzynka i powieszona lampa (wniosek zgłoszony 
przez radnego Stanisława Wcisło); 
- wszystkie przypadki niestosowania się do znaków drogowych przez kierujących 
zgłaszać w najbliższej jednostce Policji (wniosek zgłoszony przez radnego Jerzego 
Klamczyńskiego). 
            Do wniosku dotyczącego wykonania przepustów przy drodze powiatowej 
Gnojno-Balice odniósł się pan Zbigniew Klepacz – kierownik Referatu Inwestycji       
i Infrastruktury. Stwierdził, że spotkanie z udziałem Nadleśniczego i pracowników 
Urzędu Gminy zostało zorganizowane z dnia na dzień. Dodał, że w związku z tym nie 
było dość czasu, aby powiadomić o spotkaniu panią sołtys i radnych z Balic.  
            Pan radny Stanisław Wcisło odnosząc się do powyższej wypowiedzi oznajmił, 
że zgłoszenie wniosku na sesji w przedmiotowej kwestii powinno być tożsame            
z obowiązkiem powiadomienia radnych o terminie spotkania. 
            Kwestię spotkania podsumował pan przewodniczący i oznajmił, że sprawę 
należy uznać za niezałatwioną. Następnie zwrócił się do pana kierownika z prośbą      
o powiadomienie radnych z Balic i pani sołtys o terminie kolejnego spotkania, 
będącego kontynuacją podjętych działań. 
- Kontynuując odpowiedzi na zgłoszone wnioski przewodniczący obrad odczytał 
protokoły z wyjazdowych posiedzeń Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej, 
Handlu i Usług (wniosek zgłoszony przez radnego Stanisława Wesołowskiego; 
protokoły Nr 11/13 z dnia 30.kwietnia 2013 r. i Nr 12/13 z dnia 10.maja 2013 r. –      
w załączeniu); 
            Po odczytaniu ww. protokołów: 
- pani sołtys z Maciejowic stwierdziła, że zakup i transport kruszywa (corocznie) jest 
zbyt kosztowny, w związku z czym wnioskowała o wybudowanie drogi asfaltowej; 
- radny Stanisław Wcisło ponowił wniosek o przygotowanie dokumentacji projektowej 
na przebudowę drogi gminnej wraz z odwodnieniem, znajdującej się naprzeciwko 
Szkoły Podstawowej w Balicach (wykonanie nawierzchni asfaltowej na odcinku 500 
mb); 
- radny Stanisław Wesołowski odnosząc się do odczytanego protokołu komisji 
oświadczył, że wnioski są zgłaszane, ale nie są realizowane. 
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Kontynuacja odpowiedzi na zgłoszone wnioski: 
- jeżeli są zabezpieczone środki z funduszu sołeckiego - projekt oświetlenia ulicznego 
w miejscowości Wólka Bosowska i Ruda zostanie opracowany w bieżącym roku; 
- sprawa montażu lampy ulicznej na niestrzeżonym przejeździe kolejowym                 
w Raczycach jest w toku (wnioski zgłoszone przez radnego Jerzego Gierczaka); 
- ubytki w nawierzchni drogi Gnojno – Pożogi zostały uzupełnione w miarę naszych 
możliwości; (wniosek zgłoszony przez sołtysa Mariana Okraja, który wyraził 
niezadowolenie z jakości wykonanej pracy); 
- wszelkie pilne prace w miejscowości Raczyce (koszenie poboczy, drobne naprawy i 
remonty) proszę zgłaszać do pana Jana Radomskiego (osoba wykonująca prace 
społecznie użyteczne), który przez 2 dni w tygodniu po 5 godzin dziennie będzie do 
dyspozycji pani sołtys; 
- po podpisaniu umowy - kruszywo będzie dowożone do poszczególnych sołectw; 
łącznie na drogi gminne zostanie dowiezione 140 samochodów kruszywa (wniosek 
zgłoszony przez pana Zdzisława Wawszczyka i panią Zofię Panak); 
- w ramach stwierdzonych usterek zlecono wykonawcy drogi wojewódzkiej nr 765 
wzmocnienie przepustu oraz położenie dywanika asfaltowego; natomiast na 
przebudowę drogi do kościoła musi być opracowany projekt; 
- radna Maria Woźniak podtrzymała swój wniosek dotyczący umożliwienia przejścia 
pracownikom DPS, pensjonariuszom i mieszkańcom gminy obok nowo 
wybudowanego pawilonu; 
- do awarii wodociągu dochodziło wcześniej, tylko nikt o tym nie informował; sprawa 
odszkodowania została zgłoszona do firmy ubezpieczeniowej; droga dojazdowa oraz 
budynek, w którym mieści się instalacja wodociągowa zostaną wyremontowane 
(wnioski zgłoszone przez radną Marię Woźniak). 
         Po tym stwierdzeniu pani wójt - radna Maria Woźniak oznajmiła, że urządzenia 
powinny być nadzorowane przez pracowników przynajmniej raz dziennie. 
Wolne wnioski zgłosili: 
- Pan Marian Okraj zwrócił się z pytaniem do pani wójt, jakie kroki zostały podjęte     
w stosunku do pracownika z grupy interwencyjnej, który nadużywa alkoholu. 
Następnie zapytał, kiedy zostanie dokończone koszenie poboczy przy krętej                 
i niebezpiecznej drodze prowadzącej do Pożóg. Odniósł się także do protokołów          
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i oświadczył, że według jego oceny komisja pracuje 
wybiórczo i w ogóle nie przyjeżdża do niektórych sołectw, aby ocenić stan dróg. 
- Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że osoba zatrudniona do wykonywania prac 
społecznie użytecznych została zwolniona z pracy oraz, że koszenie poboczy przy 
drogach będzie kontynuowane po zakończeniu pilnych prac na placu obok budynku 
OSP w Gnojnie. 
- Pani Maria Jabłońska zwróciła się z prośbą do członków Komisji Rolnictwa              
o każdorazowe powiadamianie sołtysów o swojej wizycie. Apelowała również do 
władz samorządowych o podjęcie skutecznych działań, mających na celu 
zobligowanie kierowców samochodów ciężarowych do respektowania znaków 
drogowych ograniczających tonaż. Dodała przy tym, że kierowcy wywożący drewno z 
lasu niszczą drogę Brzeście – Wólka Bosowska. Pani sołtys wnioskowała ponadto               
o wycięcie gałęzi drzew, zwisających nad jezdnią. 
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- Pan Józef Sojda stwierdził natomiast, że członkowie Komisji Rolnictwa nie ujęli w 
swoim protokole remontu odcinka drogi asfaltowej – od drogi wojewódzkiej do 
posesji pana Banasika – oraz drogi biegnącej przez las do Woli Zofiowskiej. 
- Do kwestii podniesionej przez pana sołtysa odnieśli się członkowie komisji i 
oznajmili, że z ich strony są to tylko sugestie oraz że kruszywem, dostarczonym do 
danej wsi, będzie dysponował sołtys. Radny Jerzy Gierczak dopowiedział jeszcze, że 
komisja nie jest w stanie w ciągu dwóch dni dojechać do każdego sołectwa i dokonać 
oględzin wszystkich dróg. 
- Radny Stanisław Wcisło wnioskował o powiadamianie radnych oraz sołtysa zawsze 
wtedy, kiedy ma zamiar przyjechać jakakolwiek komisja do danej miejscowości. 
- Radny Jerzy Gierczak zaproponował, aby sołtysi zgłaszali swoje potrzeby w zakresie 
remontu dróg. Wtedy członkowie Komisji Rolnictwa przyjadą na miejsce i dokonają 
weryfikacji potrzeb. 
- Przewodniczący obrad skonstatował, że od samego przeglądu stanu technicznego 
dróg nie przybędzie środków w budżecie. 
- Radny Stanisław Wcisło zripostował natomiast, że bardzo istotne są wizyty 
członków Komisji Rolnictwa i stwierdzenie stanu faktycznego. 
- Radny Jerzy Gierczak nawiązując do pierwszego protokołu podkreślił, że członkowie 
komisji w celu ograniczenia ilości kupowanego corocznie kruszywa optowali za 
zmianą technologii budowy dróg i proponowali, aby remontować mniej, a solidniej. 
- Przewodniczący obrad odnosząc się do ww. kwestii oznajmił, że temat dowozu 
kruszywa i zmiana technologii będą przedmiotem najbliższego posiedzenia stałych 
komisji rady. 
- Pani Stanisława Surmańska wnioskowała o wykoszenie poboczy drogi na odcinku 
Piaski – Rzeszutki. 
- Pani Zofia Panak prosiła o dostarczenie kruszywa i wyrównanie dołów w drodze. 
- Radny Stanisław Wcisło zwrócił się z prośbą o przygotowanie zestawienia, ile w tej 
kadencji zostało sprzedane majątku i za jaką kwotę, oraz co jeszcze ewentualnie 
zostało do sprzedania. Ponadto zapytał, co ustaliła komisja podczas spotkania, o które 
wnioskował na poprzedniej sesji, ale nie został o spotkaniu powiadomiony. 
- Na pytanie odpowiedzi udzielił pan Zbigniew Klepacz i stwierdził, że w spotkaniu 
wzięli udział przedstawiciele Nadleśnictwa i Urzędu Gminy, natomiast z PZD nikt nie 
przybył. Dodał także, że podczas spotkania ustalono, że jest to droga powiatowa i 
Nadleśnictwo Chmielnik nie będzie partycypować w kosztach remontu. 
- Radna Maria Woźniak zapytała, kiedy będzie zakończona przebudowa odcinka drogi 
Gnojno-Poręba i czy projekt obejmuje kwestię oznakowania. 
- Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że w temacie oznakowania nie jest 
zorientowana. Przekazała natomiast informację, że podczas budowy drogi pojawił się 
o wiele poważniejszy problem z wodociągiem, którego nitka biegnie w przydrożnym 
rowie. Dodała, że aby usunąć awarię trzeba było zamontować dwie zasuwy za 
pieniądze z budżetu gminy. Dopowiedziała jeszcze, że wykonawca, kontynuując 
realizację zadania, buduje chodnik i oznakowane przejście dla pieszych oraz że 
inwestycja zostanie zakończona do końca lipca br.  
- Następnie radna Maria Woźniak odnosząc się do analizy poniesionych wydatków na 
funkcjonowanie szkół sporządzonej przez GZOS oznajmiła, że biorąc pod uwagę 
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wysokość kwoty, jaką gmina musi dołożyć do utrzymania placówek oświatowych w 
roku 2013, przeprowadzona reforma nie przyniosła zamierzonego efektu. 
- Do poruszonej wyżej kwestii odniosła się pani wójt i oświadczyła, że z roku na rok 
coraz mniej dzieci przychodzi do szkół. 
- Pani Maria Dworak – główna księgowa GZOS – doprecyzowała, że obecną sytuację 
w szkolnictwie dotyczącą niżu demograficznego i wysokości otrzymywanej subwencji 
najdobitniej obrazuje przykład Gimnazjum w Gnojnie, do którego w roku szkolnym 
2011/2012 uczęszczało 180 uczniów, a w roku 2012/2013 – 160 uczniów. 
- Radna Maria Woźniak kontynuując temat oświadczyła, że nie wie, skąd się biorą tak 
wysokie koszty utrzymania Szkoły Podstawowej w Gnojnie. 
- Pani księgowa GZOS wyjaśniła, że w placówce w Gnojnie są zatrudnieni sami 
nauczyciele dyplomowani. 
- Pan przewodniczący obrad – z uwagi na ważkość problemu -  zaproponował, aby 
przygotowaną analizę omówić szczegółowo na najbliższym posiedzeniu stałych 
komisji rady. 
- Pani sołtys z Rudy zapytała, czy ma przekazać mieszkańcom wsi informację 
dotyczącą szacowania strat w uprawach? 
-Pani wójt potwierdziła i zwróciła się do wszystkich sołtysów z prośbą o rozeznanie 
tematu i o zgłoszenie w poniedziałek skali strat w sekretariacie Urzędu Gminy. 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej zapytała z kolei, ile wynosi gwarancja dla 
nawierzchni asfaltowej. Kontynuując oznajmiła, że na odcinku drogi powiatowej od 
Sokoła do Wólki Bosowskiej popękał asfalt 
- Pani wójt odpowiadając stwierdziła, że 3 lata. 
- Pan przewodniczący zasugerował natomiast, aby problem zgłosić panu 
wicestaroście. 
  
Do punktu 16-go. 
 
               W związku z omówieniem wszystkich punktów porządku obrad - 
Przewodniczący Rady Gminy dokonał zamknięcia XXIX sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano- 
 
           Protokolant:                                                        Przewodniczący obrad: 
     Barbara Czarnecka                                                           Piotr Terlecki                                        
 
 
 
 
 
 
 
              
 


